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P R O T O K Ó Ł    Nr  I/2002 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 22 listopada 2002 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.10 

Godzina zakończenia : 12.40 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Antoni Bogdan 

6. Andrzej Perkowski 

7. Witold Rojecki 

8. Romuald Szydłowski 

9. Marek Borowski 

10. Krzysztof Błażkowski 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Jerzy Siemieniuk 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Adam Półkośnik 

15. Adam Radłowski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Stefan Bielski – Sekretarz Gminy 

3. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy, Wiceprzewodnicząca Miejskiej Komisji 

Wyborczej w Choroszczy 

4. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

5. Damian Raczkowski – radny Powiatu, Wicestarosta 

6. Eliza Jurgiel – radna Powiatu 

7. Wiesław Rojecki – radny Powiatu 

8. Marek Żmujdzin – były radny Powiatu 

9. Zygmunt Matusik – były Przewodniczący Rady Powiatu 

10. Grzegorz Buczkowski – Prezes ZEC – Wod w Choroszczy 

11. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

12. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad I Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad ( przez najstarszego wiekiem radnego seniora) 

- powitanie radnych 

- powitanie pozostałych osób biorących udział w obradach 

2. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych radnych. 

- treść ślubowania w załączeniu 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

a/ powołanie Komisji Skrutacyjnej do wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej 

b/ zgłoszenie kandydatów 

c/ przeprowadzenie głosowania 

d/ przedstawienie wyników wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej przez 

Komisję Skrutacyjną 

e/ podjęcie uchwały 

5. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

a/ zgłoszenie kandydatów 

b/ przeprowadzenie głosowania 

c/ przedstawienie wyników wyboru Wiceprzewodniczącego przez Komisję 

Skrutacyjną 

d/ podjęcie uchwały. 

6. Powołanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej. 

a/ ustalenie stanu liczebnego komisji 

b/ wybór Przewodniczącego  

c/ wybór pozostałych członków komisji 

d/ podjęcie uchwał . 

7. Wprowadzenie zmian do Statutu Gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Powołanie Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

a/ zgłoszenie propozycji nazw komisji i zakresu  działania . 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały . 

9. Ustalenie składów osobowych Komisji Stałych Rady Miejskiej. 

a/ wybór członków komisji 

b/ wybór przewodniczących  komisji 

c/ podjęcie uchwał. 

10. Złożenie ślubowania przez Burmistrza Choroszczy. 

11. Ustalenie diety Przewodniczącemu Rady Miejskiej i radnym Rady Miejskiej. 

 a/ wystąpienie Burmistrza 

 b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwał. 

12. Ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Choroszczy. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

13. Informacja o stanie budżetu gminy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja. 
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14. Upoważnienie Przewodniczącego Rady Miejskiej do dokonywania czynności w 

sprawach z zakresu prawa pracy wobec Burmistrza Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie zmian w budżecie gminy na 2002  rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 

17. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 

Ad. 1 – 

 Sekretarz Gminy p. Stefan Bielski odczytał  na wstępie postanowienie Nr 

91/2002 Komisarza Wyborczego w Białymstoku z dnia 20 listopada 2002r zwołujące 

na dzień 22 listopada 2002r pierwszą Sesję nowo wybranej Rady Miejskiej w 

Choroszczy, gdyż zgodnie z przytoczoną w uzasadnieniu podstawą prawną – I-wsza 

Sesja powinna odbyć się do dnia 19 listopada 2002r. 

 

      ( postanowienie w załączeniu ) 

 

 Następnie Sekretarz Gminy poprosił radnego – seniora p. Romualda 

Szydłowskiego o poprowadzenie dalszej części obrad , do czasu wyboru nowego 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Po odegraniu Hymnu Narodowego – p. Romuald Szydłowski  dokonał otwarcia I-

wszej inauguracyjnej Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Serdecznie powitał przybyłych na obrady radnych powiatowych, miejskich, 

sołtysów, gości, przedstawicieli Urzędu Miejskiego w Choroszczy. 

Jednocześnie złożył gratulacje nowo wybranym radnym życząc im owocnej pracy 

dla dobra i rozwoju społeczno – gospodarczego gminy Choroszcz. 

Następnie udzielił głosu radnemu Powiatu Białostockiego z naszej gminy , który 

został wybrany na Wicestarostę Powiatu Białostockiego. 

 

Damian Raczkowski – 

Stwierdził na wstępie, że stała się rzecz dużego formatu dla naszej gminy gdyż w 25-

osobowym składzie Rady Powiatu znalazły się 3 mandaty z naszej gminy w osobach: 

p. Elizy Jurgiel, p. Wiesława Rojeckiego i jego. 

Jest to początek  współpracy, serdecznie prosi więc o kontakt, pomoc i umożliwienie 

zapoznania się ze wszystkimi problemami mieszkańców . 

 

 

Przewodniczący Obrad poprosił Wiceprzewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej 

w Choroszczy p. Teresę Lenczewską o wręczenie zaświadczeń wymienionej Komisji 

potwierdzających wybór poszczególnych radnych jak również Burmistrza 

Choroszczy p. Jerzego Ułanowicza . 
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Ad. 2 – 

 

 Przewodniczący Obrad p. Romuald Szydłowski poinformował nowo 

wybranych radnych , że przed przystąpieniem do wykonywania mandatu wszyscy 

radni powinni złożyć ślubowanie . 

O odczytanie roty ślubowania został poproszony najmłodszy wiekiem radny p. 

Robert Wardziński : 

 

 „ Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej , ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej gminy i jej mieszkańców „ 

 

Każdy z radnych , po wywołaniu , wypowiadał słowo „ślubuję „ . 

 

 

Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Obrad p. Romuald Szydłowski odczytał zaproponowany 

porządek obrad Sesji . 

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące wnioski : 

 

Antoni Bogdan – 

Zgłosił wniosek o przesunięcie punktów 11 i 12 zaproponowanego porządku obrad 

na następną Sesję z uwagi na nieznajomość stanu budżetu i i relacji zachodzących 

pomiędzy płacą Burmistrza, wysokością diet radnych w innych gminach podobnych 

naszej. W związku z powyższym prosi o podanie informacji radnym przed następną 

Sesją na podane tematy. 

Podkreślił, że pieniądze nie są najważniejszą  sprawą w pracy radnych , którzy 

przyszli tu aby pracować dla dobra gminy. 

 

Tadeusz Oniśko – 

Z punktu widzenia prawnego sprawa diet należy do decyzji Rady. Inaczej sytuacja 

przedstawia się z ustaleniem wynagrodzenia dla Burmistrza. Zgodnie z przepisami 

prawa, jeśli ktoś podejmuje pracę ( a tak jest w przypadku Burmistrza ) jego 

wynagrodzenie musi być wyznaczone najpóźniej w ciągu 7-miu dni od dnia 

nawiązania stosunku pracy. Jeśli Burmistrz złoży dziś ślubowanie – nastąpi 

nawiązanie stosunku pracy z wyboru. Jeszcze w tym roku obowiązuje uchwała o 

zamrożeniu wynagrodzeń w 2002r. Wynagrodzenie Burmistrza powinno być więc 

ustalone na dotychczasowym poziomie. 

 

Antoni Bogdan – 

Wyjaśnienia Radcy Prawnego są dla niego zrozumiałe ,w  związku z tym proponuje 

przesunięcie na następną Sesję tylko pkt. 11 dotyczącego diet radnych i 

Przewodniczącego Rady. 

 

Tadeusz Oniśko –  

Dodał, że jeśli Rada nie ustali w dniu dzisiejszym wysokości diety – radni nie 

otrzymają jej za dzisiejsze posiedzenie. 
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Przewodniczący Obrad poddał pod głosowanie wniosek p. Bogdana. 

- za przyjęciem – 6 głosów 

- przeciw – 9 głosów 

 

Odczytany powtórnie porządek obrad został jednogłośnie ( 15 głosów ) przyjęty 

przez radnych . 

 

 

 

Ad. 4 , 5 – 

 

 Przechodząc do następnego punktu porządku obrad , Przewodniczący Obrad 

poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia 

wyborów Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w 

Choroszczy, proponując jednocześnie 3-osobowy jej skład. 

Uwag do propozycji składu Komisji nie wniesiono. 

Do składu Komisji zostali zgłoszeni następujący radni : 

1/ Krzysztof Błażkowski 

2/ Witold Rojecki 

3/ Piotr Tymiński 

Kandydaci wyrazili zgodę . 

 

Skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty przy stanie głosów : 

- za przyjęciem – 12 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 3 głosy 

 

Przewodniczący Obrad poprosił o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Aleksander Werpachowski – 

Zgłosił kandydaturę p. Romualda Szydłowskiego podkreślając duże doświadczenie 

w pracy w samorządzie , które datuje się od roku 1990. W I –wszej kadencji p. 

Szydłowski pełnił funkcję Burmistrza, w ostatniej kadencji funkcję 

Przewodniczącego Rady Miejskiej . 

 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Zgłosił kandydaturę p. Antoniego Bogdana, który z Radą  związany jest również od 

roku 1990, posiada doświadczenie w pracy w samorządzie gdyż w II-giej kadencji 

był członkiem Zarządu Miasta i Gminy. 

 

Kandydat wyraził zgodę. 

 

Za zamknięciem listy kandydatów – 15 głosów. 
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Po przygotowaniu i rozdaniu kart do głosowania przez Komisję Skrutacyjną – 

Przewodniczący Obrad p. Romuald Szydłowski podał zasady głosowania : z dwóch 

zgłoszonych kandydatur skreślamy jedną , a pozostawiamy tą którą chcemy wybrać. 

Inne głosowanie będzie uznane za  nieważne. 

Po podliczeniu kart do głosowania  wyjętych z urny – Przewodniczący Komisji p. 

Krzysztof Błażkowski  odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej stwierdzający wybór 

p. Romualda Szydłowskiego na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

  ( protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały ) 

 

 Romuald Szydłowski – 

Serdecznie wszystkim podziękował za wybór. Ta rada i wszyscy radni to „drużyna” , 

która powinna wspólnie pracować dla dobra miasta i gminy bez względu na 

uprzedzenia i trudności . Będzie zawsze tej wartości bronił , do końca będzie dbał o 

to by miasto i gmina była tak prowadzona ( we współpracy z Burmistrzem i 

radnymi) by była jak dotychczas wzorem dla innych gmin. Na skutek tego , że mamy 

dobre przełożenie  zarówno na Powiat jak i m. Białystok ( z którym musimy 

współpracować ) myśli , że wiele dla dobra tej gminy uda się zrobić. 

 

Antoni Bogdan – 

Również podziękował wszystkim za głosowanie i pogratulował zwycięstwa p. 

Szydłowskiemu. 

 

 Przewodniczący Obrad  odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru  

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie . 

 

 ( uchwała Nr I/1/2002 stanowi załącznik do protokołu , strona ..................) 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski poprosił o zgłaszanie kandydatur na 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Piotr Dojlida – 

Zgłosił kandydaturę p. Andrzeja Perkowskiego. Jego zdaniem taka mieszanka rutyny  

młodością  będzie wskazana dla tej Rady. 

 

Brak innych kandydatur . Za zamknięciem listy kandydatów – 15 głosów . 

Przewodniczący Rady podał zasady głosowania : wybierając kandydata 

pozostawiamy jego nazwisko, jego skreślenie będzie uznane za głos przeciwko. 

 

Po podliczeniu kart do głosowania  wyjętych z urny – Przewodniczący Komisji p. 

Krzysztof Błażkowski  odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej stwierdzający wybór 

p. Andrzeja Perkowskiego na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

  ( protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik do uchwały ) 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 

 (uchwała Nr I/2/2002 stanowi załącznik do protokołu , strona ...................) 

 

 

 

Ad. 6 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Romuald Szydłowski poprosił o 

zgłaszanie propozycji dotyczących składu liczbowego Komisji Rewizyjnej  Rady 

Miejskiej w Choroszczy. 

 

Andrzej Perkowski – 

Zaproponował 3-osobowy skład Komisji Rewizyjnej. 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie 

zgłoszonej propozycji  ustalenia 3-osobowego składu Komisji Rewizyjnej. 

 

- za przyjęciem – 14 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 1 głos. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Adam Radłowski – 

Zgłosił kandydaturę p. Jerzego Siemieniuka – kandydat wyraził zgodę. 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie 

zamknięcia listy kandydatów. 

- za zamknięciem listy – 15 głosów. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie wyboru p. Jerzego 

Siemieniuka na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Choroszczy. 

- za przyjęciem – 15 głosów 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/3/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona ...............) 
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Na członków Komisji Rewizyjnej zostali zgłoszeni następujący radni : 

 

Adam Radłowski – 

Zgłosił kandydaturę p. Tomasza Kraśnickiego – kandydat wyraził zgodę. 

 

Aleksander Werpachowski – 

Zgłosił kandydaturę p. Roberta Wardzińskiego – kandydat nie wyraził zgody. 

 

Piotr Dojlida – 

Zgłosił kandydaturę p. Adama Radłowskiego – kandydat wyraził zgodę. 

 

Za zamknięciem listy – 15 głosów. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur : 

- Tomasz Kraśnicki – 15 głosów  

- Adam Radłowski – 11 głosów  

-                         wstrzymało się - 4 głosy 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru członków 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/4/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona.............) 

 

 

Ad. 7 – 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski poinformował o konieczności 

wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Choroszcz przed ustaleniem Komisji Stałych 

Rady i ich kompetencji. 

W związku z tym , że obecnie skład Rady liczy 15 osób – członkami Komisji może 

zostać 14 radnych ( z wyłączeniem Przewodniczącego Rady ) . Aby komisje nie były 

zbyt małe liczebnie należy zastanowić się nad powołaniem dwóch Komisji Rady. W 

poprzedniej kadencji było 22 radnych i 3 Komisje Stałe. Stąd też propozycja zmian 

w Statucie polegająca na ogólnym zapisie dotyczącym powołania Komisji – bez 

określania ich liczby i nazwy. 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie zmian w Statucie Gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/5/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona.............. ) 

 

 

 

 

 

 



 9 

Ad. 8 – 

 

 Nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi dotyczącej konieczności 

wprowadzenia  zmian w Statucie Gminy – Przewodniczący Rady wystąpił z 

propozycją powołania dwóch Komisji Stałych Rady , po 7 osób . 

W związku z powyższym jest propozycja ustalenia następujących Komisji Rady oraz 

przedmiotu ich działania : 

 

1/ Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa działającej w zakresie spraw : 

gospodarki finansowej gminy, budownictwa, gospodarki mieniem komunalnym, 

planowania przestrzennego, handlu i usług, przemysłu i rzemiosła , rolnictwa, 

leśnictwa, ochrony gruntów rolnych i ochrony środowiska 

 

2/ Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego działającej w zakresie 

spraw :  kultury, oświaty, ochrony zdrowia, pomocy społecznej, sportu , turystyki, 

bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Choroszczy i przedmiotu ich 

działania . 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/6/2002 stanowi załącznik  do protokołu, strona......................) 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie swoich 

kandydatur do składu wybranej Komisji Rady . 

W tym celu  radni otrzymali listy z nazwami poszczególnych Komisji , na których 

mogli wpisać swoje kandydatury ( listy w załączeniu ). 

Po stwierdzeniu , iż do Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

wpisało się 8 radnych , a żaden z nich nie wyrażał zgody na rezygnację z podjętej 

decyzji – p. Aleksander Werpachowski zaproponował  przeprowadzenie głosowania 

nad każdą  kandydaturą . 

 

Jacek Dąbrowski – 

Podkreślił, że do Komisji Oświaty zapisały się osoby , które mają dużo do 

powiedzenia w sprawie sportu  przede wszystkim ( jak np. p. Borowski, p. Bogdan, 

p. Półkośnik i on) – prosiłby o zachowanie rozsądku i podjęcie odpowiedniej decyzji 

– każdy się do czegoś nadaje lub nie. 

 

Marek Borowski – 

Jest przeciwny głosowaniu poszczególnych kandydatur – każdy powinien 

sprecyzować dlaczego zapisał się do Komisji Oświaty, które środowisko go 

interesuje i jest mu bliskie. To wykaże kto powinien w tej  Komisji pozostać. 
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Wobec różnicy zdań , Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie propozycji 

głosowania poszczególnych kandydatur zgłoszonych do Komisji Oświaty. 

 

- za przeprowadzeniem głosowania – 9 głosów . 

 

Mając na uwadze powyższe rozstrzygnięcie  - Przewodniczący Rady wyjaśnił, że 

każdy z radnych może wybrać  1 osobę wobec której jest za przeniesieniem do 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa . Osoba , która otrzyma najmniejszą 

liczbę głosów przejdzie do wspomnianej Komisji. 

 

- Jacek Dąbrowski – 15 głosów 

- Antoni Bogdan – 15 głosów 

- Marek Borowski – 15 głosów  

- Adam Radłowski  - 12 głosów 

- Piotr Dojlida – 9 głosów 

- Adam Półkośnik – 6 głosów 

- Andrzej Perkowski – 10 głosów 

- Tomasz Kraśnicki – 14 głosów 

 

Przewodniczący Rady ogłosił, iż w związku z wcześniejszymi wyjaśnieniami i 

wynikiem przeprowadzonego głosowania – p. Adam Półkośnik przejdzie do Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa. 

 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Gospodarki , Finansów i Rolnictwa , w skład której wybrano radnych : 

- Piotra Tymińskiego 

- Aleksandra Werpachowskiego 

- Roberta Wardzińskiego 

- Krzysztofa Błażkowskiego 

- Witolda Rojeckiego 

- Jerzego Siemieniuka 

- Adama Półkośnika 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/7/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona....................) 

 

Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji 

Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego , w skład której wybrano radnych : 

- Jacka Dąbrowskiego 

- Antoniego Bogdana 

- Tomasza Kraśnickiego 

- Marka Borowskiego 

- Adama Radłowskiego 

- Piotra Pawła Dojlida 

- Andrzeja Perkowskiego 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr I/8/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona..................) 
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Przewodniczący  Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na przewodniczących 

poszczególnych Komisji Stałych Rady. 

 

Na Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa zgłoszono 

następujących radnych : 

- Krzysztof Błażkowski – zgłosił kandydaturę p. Aleksandra 

Werpachowskiego – kandydat wyraził zgodę. 

 

- Jacek Dąbrowski – zgłosił kandydaturę p. Piotra Tymińskiego – kandydat 

wyraził zgodę. 

 

Za zamknięciem listy – 15 głosów. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur : 

 

- za kandydaturą p. Aleksandra Werpachowskiego – 9 głosów 

- za kandydaturą p. Piotra Tymińskiego – 5 głosów 

-  wstrzymało się – 1 głos 

 

 

Na Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

zgłoszono następujących radnych : 

 

- Tomasz Kraśnicki – zgłosił kandydaturę p. Piotra Pawa Dojlida – kandydat 

wyraził zgodę 

- Marek Borowski – zgłosił kandydaturę p. Jacka Dąbrowskiego – kandydat 

wyraził zgodę. 

 

Za zamknięciem listy – 15 głosów . 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur : 

 

- za kandydaturą p. Piotra Pawła Dojlida – 9 głosów  

- za kandydaturą p. Jacka Dąbrowskiego – nie przegłosowano 

 

Grupa radnych zgłaszająca kandydaturę p. Jacka Dąbrowskiego  chciała opuścić 

obrady z uwagi na wynik głosowania . 

 

Antoni Bogdan – 

Zwrócił uwagę , że jeżeli radni z tej grupy nie odpowiadają  pozostałym radnym – 

złożą rezygnację z mandatu . 

 

Marek Borowski –  

Zarzucił brak kultury politycznej  . 

 

Piotr Tymiński – 

Zaproponował  przeprowadzenie ponownego głosowania. 
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Romuald Szydłowski – 

Wyjaśnił, że nie może tego zrobić ponieważ będzie to niezgodne z prawem. 

Głosowanie było przecież demokratyczne i uczciwe. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Podsumował, że każdy głosował według swego sumienia – są świadkowie. Ponowne 

głosowanie nic nie da. 

 

Krzysztof Błażkowski – 

Zaproponował zakończenie dyskusji. 

 

Wobec braku innych głosów , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie wyboru Przewodniczących Komisji Stałych Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów : 

- za przyjęciem – 11 głosów 

- przeciw – 3 głosy 

- wstrzymało się – 1 głos           Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr I/9/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona.......................) 

 

 

Ad. 10, 13 – 

 

 Zgodnie z porządkiem obrad, uroczyste ślubowanie dochowania wierności 

prawu i sprawowania powierzonego urzędu dla dobra publicznego i pomyślności 

mieszkańców  gminy i miasta złożył , obejmujący urząd Burmistrza Choroszczy ,    

p. Jerzy Ułanowicz, który następnie poinformował o stanie budżetu gminy. 

     ( rota ślubowania w załączeniu ) 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Powiedział, że był to dla niego moment doniosły, ponieważ dwie kadencje wcześniej 

był Burmistrzem a takiego ślubowania nie składał. Wszystkie prawdy zawarte w 

rocie ślubowania jego zdaniem były przestrzegane przez lata pełnienia przez niego 

funkcji Burmistrza. Ocena tego należała do wszystkich wyborców i dzięki ich 

zaufaniu został wybrany w bezpośrednich wyborach na Burmistrza. Dlatego też , z 

tego miejsca , chciałby podziękować wszystkim mieszkańcom naszej gminy i 

wyborcom którzy złożyli na niego głos  - za zaufanie którym go obdarzyli .  

Myśli, że zaufania tego nie zawiedzie, dotrzyma słów uroczystego ślubowania, które 

przed chwilą wypowiedział i będzie sprawował ten urząd dla dobra publicznego , a 

przede wszystkim dla pomyślności mieszkańców , bo zawsze uważał za 

pierwszoplanową sprawę dbanie o mieszkańców. Zresztą po to powstał samorząd , 

aby dbał o mieszkańców. Wiadomo jednak jakie są uwarunkowania w stosunku do 

zamierzeń i marzeń . Rzeczywistość wygląda inaczej bo chodzi ciągle o środki 

finansowe – ile będzie pieniędzy tyle się dla gminy zrobi. Pierwszoplanowa sprawa 

w tej chwili to to pozyskiwanie tych pieniędzy  jak najwięcej z zewnątrz. Budżet 

gminy jest określony – coraz mniej mamy środków na inwestycje ponieważ 

społeczeństwo ubożeje , coraz więcej płacimy dodatków mieszkaniowych , zasiłków 

okresowych itp. Bardzo dużo dokładamy do szkół . Na inwestycje w tej sytuacji  w 
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pozostają „ grosze „ Podstawowym więc zadaniem będzie zdobywanie środków  z 

zewnątrz – im więcej ich będzie tym więcej będziemy mogli zrobić.  

Deklaruje realizację programu wyborczego, który przedstawiał w czasie kampanii 

wyborczej. Był to program komitetu „Zgoda, współpraca i rozwój „ . Ma nadzieję , 

że program dotarł do wszystkich mieszkańców .  

Taką istotną sprawą jest polepszenie obsługi mieszkańców poprzez polepszenie 

działalności Urzędu. Bywając na spotkaniach z mieszkańcami słyszał różne  głosy na 

temat pracy Urzędu i pewne zmiany należy w nim wprowadzić celem polepszenia 

obsługi mieszkańców. Generalnie Urząd złych opinii nie zebrał jako całość natomiast 

pewne stanowiska , pewne referaty odbiegają od dobrej opinii. Aby polepszyć 

obsługę mieszkańców opracowywany jest nowy Regulamin organizacyjny Urzędu, 

który zgodnie z nową ustawą nadaje Burmistrz. Ten Regulamin rozstrzyga o 

stanowiskach w Urzędzie . Pierwsza sprawa to propozycja aby ( ze względów 

ekonomicznych ) nie było stanowiska Zastępcy Burmistrza. Zastępcą Burmistrza 

będzie Sekretarz Gminy. Zostanie utworzone stanowisko ds. obsługi inwestorów, 

gdyż musimy skupić się na inwestorach chcących coś zrobić na naszym terenie. 

Zadania zostaną określone w Regulaminie, ale głównym zadaniem będzie obsługa 

tych inwestorów , którzy przybywają do naszej gminy, współpraca z innymi 

przedsiębiorcami z terenu gminy np. przeprowadzanie szkoleń, organizacja szkoleń – 

w zakresie tematów zgłoszonych przez przedsiębiorców i wszystkie inne sprawy 

związane z ich obsługą.  

W związku z wyznaczeniem na 1 maja 2004r daty wejścia Polski do Unii 

Europejskiej  - Urząd , aby być przygotowanym do  wprowadzenia gminy Choroszcz 

do Unii w sposób jak najmniej bezbolesny – przygotuje pracowników do stworzenia 

wymaganych warunków przystąpienia do UE.  

Następne zmiany będą dotyczyły organizacji wewnętrznej Urzędu – ma tu na myśli 

stworzenie  zespołów problemowych ( w miejsce referatów) np. ds. gospodarki 

przestrzennej , budownictwa , geodezji, gospodarki komunalnej i ds. obywatelskich – 

aby ta grupa pracowników pracowała w konkretnych dziedzinach. 

Trzeba też pomyśleć o M-G CK jeśli chodzi o poprawę pracy – przedstawi pewne 

propozycje , ale wiąże się to ze zmianą Statutu tej jednostki, a Statut zmienia Rada. 

Wracając do sprawy zdobywania środków pozabudżetowych – muszą być 

przygotowani pracownicy do pisania takich programów pomocowych . Na szkolenie 

dotyczące tego tematu zostanie wysłany pracownik, drugi się do tego przygotowuje. 

Widzi tu kilku pracowników w Urzędzie , którzy umieli by pisać programy 

pomocowe i widzi stworzenie takich stanowisk do tych konkretnych celów – pisać 

programy i zdobywać jak najwięcej pieniędzy. To by były takie zasadnicze zmiany w 

Urzędzie. 

Komitet „Zgoda , współpraca i rozwój „ w czasie kampanii mówił właśnie o tej 

zgodzie i współpracy. Ze swej strony, nawiązując do tych haseł , nie widzi 

podziałów Radzie . Były dzisiaj pewne podziały przy wyborze władz, ale docelowo – 

przy rozpatrywaniu konkretnych spraw merytorycznych dotyczących gminy i jej 

mieszkańców – na pewno nie będzie tych podziałów i nie powinno ich być. Powinien 

liczyć się przede wszystkim interes mieszkańca. Każdy z radnych , a jest to 

odpowiedzialna rola , będąc wybranym odpowiada za całą gminę. Jest to 

odpowiedzialność  tym większa, że praktycznie o 1/3 zmniejszyła się ilość radnych ( 

z 22 na 15). Ze swej strony deklaruje współpracę ze wszystkimi jak dotychczas – z 

Przewodniczący Rady, z radnymi ,  z Parafiami wyznaniowymi działającymi  na 

naszym terenie, z organizacjami społecznymi, ze szkołami i oczywiście z sołtysami i 

radami sołeckimi. Ma nadzieję na dobrą współpracę dzięki której gminę popchniemy 
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naprzód gdyż zgoda jest zawsze podstawą konkretnych osiągnięć. Apeluje więc aby 

nie tworzyć sztucznych podziałów, dbajmy o interesy ludzi. 

Życzy sobie i radzie, aby ta współpraca jak najlepiej się układała , z korzyścią dla 

gminy Choroszcz. 

 

 

Antoni Bogdan – 

Czy opracowywana jest – przynajmniej na 4 lata , a najlepiej do roku 2010 – 

strategia gminy i plan zagospodarowania przestrzennego ?  Nowi radni chcieliby 

otrzymać informację o takim programie : co gmina planuje w najbliższych latach, na 

co chce przeznaczyć środki , aby  po ustaleniu takiego programu w miarę możliwości 

się tego trzymali opracowując budżety na kolejne lata. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Przypomniał, że (wprawdzie nie za tej kadencji ) w roku 2007 Choroszcz jako miasto 

będzie obchodzić 500-lecie nadania praw miejskich. Uważa , że należy coś zrobić w 

związku z tym i przygotować się  , aby wypromować dzięki temu gminę Choroszcz. 

 

Romuald Szydłowski – 

Odpowiadając p. Bogdanowi wyjaśnił, że jest opracowana strategia gminy oraz plan 

przestrzennego zagospodarowania całej gminy . Był to jeden z większych sukcesów 

byłej kadencji. Wszyscy radni otrzymają egzemplarz strategii. 

 

 

 

Ad. 11 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Rady , Przewodniczący 

Rady p. Romuald  Szydłowski poprosił o zabranie głosu Burmistrza Choroszczy. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Jeśli chodzi o dietę przewodniczącego rady – są pewne ograniczenia w zależności od 

wielkości gminy. W naszej gminie jest to 75% stawki bazowej ( stawka bazowa  

1603,56 zł). Proponuje utrzymanie diety na tym samym poziomie. 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady poprosił o 

przegłosowanie zgłoszonej propozycji : 

- za ustaleniem diety w wysokości 75% - 14 głosów  

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 1 głos 

 

 

 

Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy p. Jerzy Uanowicz , który wyjaśnił iż 

dieta radnym była dotychczas ustalona w wysokości 7% stawki bazowej tj. 112, 25 

zł. 

 

 

 



 15 

Romuald Szydłowski – 

Z uwagi na zwiększony czas pracy jaki radni będą musieli poświęcić na sprawy 

samorządu ( wiąże się to ze zmniejszeniem liczby radnych ) , a w związku z tym 

poniesionymi stratami w zarobkach ( szczególnie w przypadku radnych 

prowadzących własną działalność gospodarczą ) – proponuje podwyższenie 

wysokości diety do 10% stawki bazowej. 

 

Antoni Bogdan – 

jest za utrzymaniem diety w wysokości 7 % stawki bazowej. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych propozycji : 

- za ustaleniem diety w wysokości 10% - 9 głosów 

- za ustaleniem diety w wysokości 7% - 4 głosy 

- wstrzymało się – 1 głos 

 

Obecnych 14 radnych , chwilowo nieobecny p. Borowski. 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości diety Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Choroszczy 

– w wysokości 75% stawki bazowej. 

 

W wyniku głosowania , przy stanie głosów : 

- za przyjęciem – 12  

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 3 głosy           Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

( uchwała Nr I/10/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona....................) 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwał w sprawie ustalenia wysokości diet 

radnych Rady Miejskiej w Choroszczy – w wysokości 10% 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 

 ( uchwała Nr I/11/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona ...................) 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Informacji dotyczącej ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Choroszczy 

udzielił Sekretarz Gminy. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, że wynagrodzenie Burmistrza składa się z następujących elementów : 

- wynagrodzenia zasadniczego – 4200 zł 

- dodatku funkcyjnego – 1420 zł 

- wysługi lat – 840 zł 

- dodatku specjalnego – 449,60 zł 
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Z uwagi na zapis ustawy zamrażający na ten rok podwyżkę  wynagrodzenia , 

proponuje pozostawienie wynagrodzenia Burmistrza na dotychczasowym poziomie. 

 

Propozycja została przyjęta jednogłośnie  ( 15 głosów ). 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrzowi Choroszczy . 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 ( uchwała Nr I/12/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona.................) 

 

 

 

 

Ad. 13 – 

 

 Burmistrz Choroszczy p. Jerzy Ułanowicz  poinformował, że z uwagi na 

wymóg dotyczący posiadania przez pracownika pracodawcy – proponuje by Rada 

upoważniła Przewodniczącego Rady do dokonywania czynności w sprawach z 

zakresu prawa pracy ( jak np. podpisywanie urlopów i innych spraw) wobec 

Burmistrza ,  bez prawa do ustalania wynagrodzenia ponieważ należy to do 

kompetencji Rady. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy do dokonywania 

czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Burmistrza Choroszczy. 

 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 

 ( uchwała Nr I/13/2002 stanowi załącznik do protokołu, strona.....................) 

 

 

 

Ad. 15 – 

 

 Propozycję zmian w budżecie gminy na 2002 rok przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Powiedział, że proponuje następujące zmiany związane z wpływem środków 

rekompensujących za utratę podatku za grunty kl. V i VI oraz za zakłady chronione 

w wysokości 76 696 zł. 

- zwiększenia planu wydatków o kwotę 76 696 zł 

- zwiększenia planu wydatków o kwotę 76 696 zł z następującym podziałem 

tych środków : 

- 4 000 zł – na transport ( w zakresie dróg ) 
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- 66 696 zł – na spłatę zobowiązań za budowę gimnazjum ( całość inwestycji 

wyniosła ok. 5 700 tys zł, pozostanie jeszcze kwota do zapłaty w wysokości 

60 tys zł. Podkreślił , że gimnazjum zostało wybudowane bez zaciągania 

kredytów czy pożyczek – ze środków własnych )                                                                                                                   

. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2002 rok. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 ( uchwała Nr I/14/2002 stanowi załącznik do protokołu , strona....................) 

 

 

 

Ad. 16 – 

 

 Zapytania i wolne wnioski : 

 

Krzysztof Błażkowski – 

Poprosił o informację dotyczącą odśnieżania dróg . 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że podpisano na ostatnim Zarządzie porozumienie z Powiatem na 

utrzymanie dróg powiatowych zimą . Powiat przeznaczył na ten cel kwotę w 

wysokości 30 tys zł na utrzymanie i dodatkowo 20 tys zł  wygospodarował na inne 

cele np. naprawę chodników . 

Został ogłoszony przetarg na zimowe utrzymanie , wygrała  Spółdzielnia Kółek 

Rolniczych w Choroszczy i będzie obsługiwać całą gminę. 

 

Piotr Dojlida – 

Poruszył kwestię posprzątania przez kandydatów na radnych i burmistrza np. 

przystanków z materiałów wyborczych . 

 

Romuald Szydłowski – 

Jego zdaniem mógłby się do tego przyłączyć i pomóc pracownik gminy. 

 

Antoni Bogdan –  

Z uwagi na różne głosy – proponuje by odnośnie przeprowadzania przetargów 

wprowadzić pewną innowację :  by koperty z ofertami były w opieczętowanych 

przez oferenta kopertach i aby były otwierane w obecności oferentów w dniu 

przetargu. 

 

Romuald Szydłowski – 

Myśli , że jest opracowany taki regulamin dotyczący tych spraw . Jego zdaniem takie 

sprawy powinny być poruszane na Komisjach. 
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Ad. 17 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. 

Romuald Szydłowski ogłosił  zakończenie obrad I-wszej inauguracyjnej Sesji Rady 

Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

                                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                           w Choroszczy 

                                                               mgr inż. Romuald Szydłowski 

 

 

 

 


